
Klima-, Energi- og Forsyningsudvalget

Til: Klima-, energi- og forsyningsministeren

Dato: 11. april 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

KEF alm. del

Spørgsmål 358
Fjernvarme Fyn skriver i debatindlægget »Fjernvarme Fyn: Vi har brugt 400 millioner på 
overskudsvarmeanlæg. Den investering står nu til at blive værdiløs«, www.altinget.dk, 
den 5. februar 2024, at fjernvarmeselskabets investering på 400 mio. kr. i overskudsvar-
me fra Metas datacenter i Odense risikerer at blive værdiløs. Mener ministeren grundlæg-
gende, at det er rimeligt, at fjernvarmekunder skal stå for finansieringen og bære hele 
investeringsrisikoen ved, at techgiganter eller industrivirksomheder kan komme af med 
deres produktion af overskudsvarme? Og mener ministeren, det er rimeligt, at fjernvarme-
kunders varmepriser skal være afhængige af, hvorvidt en techgigants datacenter eller en 
industrivirksomhed er i drift og ikke pludselig lukker?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lise Bech (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Lise.Bech@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Rasmus Horn Langhoff
formand
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